
Protokoll fört vid Svenska Fjordhästföreningens Styrelsemöte  
via Teams 2024-02-22 

Närvarande: Anna Gehlin (vice ordförande), Cecilia Evaldsson (ordinarie), Gunilla Olander 
(ordinarie), Cathrine Nennestam (ordinarie), Frida Matsson (ordinarie), Pia Hermelin 
(suppleant), Annika Klintberg (suppleant), Maria Ahlin (suppleant), Lars-Göran Linde 
(suppleant), Åsa Hugosson (suppleant).  
Ej närvarande: Annelie Svensson (ordinarie). 
 

§ 206 Mötets öppnande  
Vice Ordförande Anna Gehlin hälsade alla välkomna mötet. 
  
§ 207 Dagordningen   
Dagordningen fastställdes och godkändes.  
  
§ 208 Justeringsman 
Annika Klintberg ersätter Anna Gehlin, Pia Hermelin ersätter Annelie Svensson.  
BESLUT:  Frida Matsson valdes att justera dagens protokoll.   
  
§ 209 Föregående protokoll  
Protokollen från 2023-12-02, 2024-12-13, 2024-01-09, 2024-01-15, 2024-01-25, 2024-02-07, 
2024-02-08, och 2024-02-14 (godkänts över e-post) hade gåtts igenom och godkändes att 
läggas till handlingarna.  
Samtliga protokoll är även publicerade på hemsidan och utskickade till lokalföreningarna. 
 
§ 210 Avsägande position 
Tommy Hallestrand önskar från mötet 2024-02-08, där han avsade sig sitt uppdrag som 
adjungerande ekonomiassistent, att detta blir protokollfört. Detta har missats vid tidigare 
protokoll.  
 
§ 211 Bordlagda ärenden från mötet 2024-02-08 

- Rutiner för stamboksföring 
- Ett förslag på ett dokument om hur fjordstoägarna som visar sitt sto för 

stamboksföring på sommarpremieringen, ska gå tillväga för att ansöka om och betala 
stamboksföringsavgift. 

- Dokumentet ska korrigeras med att man skickar in ansökan och får en faktura från 
SFF och några mindre språkliga förändringar. Cathrine N ska höra med SH om det är 
möjligt att få ut mail adresser från anmälningarna som kommer in. (Bilaga 1) 

 
- Hemsidan – hjälp uppdateringar fortlöpande 
En fråga som tidigare dykt upp om att eventuellt bilda en arbetsgrupp för Hemsidan. 
Maria Ahlin som är webbansvarig tycker inte det behövs en arbetsgrupp hemsidan är lätt 
att arbeta med. Det är mer att hon vill ha nya uppdateringar tillskickat sig som en 
påminnelse att uppdatera hemsidan. 
Det ska vara en representant i varje arbetsgrupp vi har som har ansvar att kontakta 
Maria Ahlin vida varje ny uppdatering.  
Lokalföreningsadresser/kontaktpersoner kan medlemsansvarig kolla vid varje nytt 
nummer av Lill-Blakken. 



 
 
 
 

Uppdatering av diplomredovisningen 
- Gunilla Olander har tagit hjälp av Maria Ahlin att sammanställa en redovisning av 

diplomen. Maria A ser till att det finns en powerpoint färdig att redovisas till 
styrelsemötet efter årsstämman. 
 

Förärvningspris 
Sedan tidigare inkommen ansökan om Förärvningspris för stoet Norna 3487 behandlades. 
BESLUT: Att tilldela Norna 3487 förärvningspris.   (Bilaga 2) 
 
Årets utmärkelser 
BESLUT: Styrelsen beslutar att utse (Beslut meddelas på årsstämman) till årets 
prestationshäst 2023. 
 
BESLUT: Styrelsen beslutar att utse (Beslut meddelas på årsstämman till årets avelshäst 
 
BESLUT: Styrelsen beslutar att utse (Beslut meddelas på årsstämman) till Årets profil 2023. 
 
Annika Klintberg & Cecilia Evaldsson går igenom med olika priser att dela ut under 
årsstämman. 
Vi ska ordna så att ELIT rosetter kommer att finnas vid årsstämman samt A-rosetter. 
 
 
§ 212 Rapport från pågående arbeten 
Kontaktade personer 

- Tillfrågad mötesordförande är kontaktad och har tackat ja, ska återkomma med vad 
för uppgifter han vill ha innan årsstämman. 

  
Revisorsberättelse 

- Revisionsberättelsen är inte klar. Revisorerna är engagerade och fortsätter granska 
räkenskaper och protokoll, extern revisor kommer också att gå igenom 
räkenskaperna. 

Proposition Stadgeändringar till årsstämman 
- BESLUT: Att efter omröstning skicka ut Proposition på nya stadgar till 

lokalföreningarnas ombud. 
 

Årsstämman, hålltider för dokument samt priser och diplom 
- Kassören har varit kontakt med Vätterleden, Gränna om priser på kaffe och mat den 

7 april 2024. Priset är för cirka 45 pers och blir 260:-/person och SFF sponsrar juniorer 
till 150:-/pers (t om 18 år). Lokalhyran betalas det inget extra för. 

 
§ 213 Motioner 
Inkomna motioner 
 



Motion till Svenska Fjordhästföreningen 2024-02-04  
Tillägg i sto- och hingstreglementet Bakgrund: Fjordhästen är en ras där utveckling och 
växtfas varierar mellan individer, och flera kan ha en sen utvecklingskurva på grund av olika 
anledningar. För de 3-årsstona kan det ibland ske en tydlig exteriör förbättring på några år. 
Idag kan inte föräldradjuren tillgodogöra sig högre avkommepoäng för de 3- åriga klass I ston 
som höjer sina exteriörpoäng vid stambokföring. Syfte: Syftet med förslaget är att bredda 
möjligheterna för ston och hingstar att meritera sig via sina avkommor. Förslag: Jag föreslår 
ett tillägg i hingst- och storeglementet enligt följande: -sto som erhållit klass I (38-39p) vid 3 
års ålder på officiell avelsvärdering och som erhåller 40 p eller mer vid stambokföring (ingen 
delpoäng under 7), skall ge 30 avkommepoäng för modern samt två avkommepoäng för 
fadern. Susanne Grönqvist JLFF Motion till Svenska Fjordhästföreningen  

Styrelsen föreslår att: Avslå, då detta förslag bakbinder styrelsen när vi arbetar med 
reglementen. Styrelsen blir tvingade att ta upp ändringar i reglementen på årsstämman 
som tar beslut om vi kan ändra, i vissa fall handlar det om mindre justeringar. 

Kan tilläggas att det finns fortfarande andra möjligheter att ett sto kan bli AB- premierad 
och ge 30 avkommepoäng till modern, samt 2 avkommepoäng till fadern. Genom att 
erhållit två guldplaketter, eller minst 40 poäng, och ingen delpoäng under 7, under två 
olika kalenderår vid lägst 3 års ålder på av SFF sanktionerad utställning eller vid 
avelsvärdering med två olika auktoriserade domare eller ha jämförbara utländska meriter. 

Motion till Svenska Fjordhästföreningen 2024-02-04          
Bakgrund:Fjordhästarnas moderland Norge har de senaste åren gentestat alla nygodkända  
hingstar för att se vilka färganlag de bär på. Danmark har gjort detta i flera år. Färgtest  
har också efterfrågats av utländska spekulanter som letat hingstämne och avelssto.  
SFF bör följa Norge och Danmark med färgtest. Det är en modern och enkel samt  
kostnadseffektiv metod för att bevara fjordhästens olika färger.  
I avelsmålet för fjordhästen i Sverige står det:  
”Dessutom läggs vikt vid att bevara den genetiska bredden och att försöka bevara alla  
de ursprungliga färgnyanserna.”  Då SFF är en avelsförening vore det en lämplig framtida 
investering. Exempel: Om sex hingstar blir godkända kommer kostnaden vara max 3 000 kr per 
årgång.  Många hästägare visar stort intresse och resultatet kan gynna betäckningar och  
framtida avel.  Prisexempel: Hösten 2023 skickades flertalet tagelprover till USA, med 
kampanjrabatt blev priset för en färg 205 kr och två färger 410 kr plus porto 100 kr.  
Syfte:  Syftet med förslaget är främst att bevara urprungsfärgerna för fjordhästen.  Viktigt att  
inte halka efter ursprungslandet Norge samt övriga länder avseende utveckling av  
fjordhästens avelsarbete.  
Förslag: Jag föreslår att: -SFF inför färgtest på samtliga nygodkända hingstar från och med 2024.   
 
Susanne Grönqvist, JLFF 

Styrelsen föreslår att avslå motionen med motivation att man tog upp frågan förra året 
och beslutade att betala färgtest av hingstar som genomfört bruksprov. Flera nygodkända 
hingstar kastreras innan de ens verkar i aveln eller efter endast en säsong, och SFF kan 
därför inte motivera att samtliga hingstar färgtestas på föreningens bekostnad. 
 
 
 



Motion till Svenska fjordhästföreningen -digital årsstämma istället för fysisk  
Vi i Ångermanlands Fjordhästförening yrkar för att årsstämman ska vara digital istället för 
fysisk. Stämman hålls alltid i den södra delen av Sverige. Att ha den fysisk riskerar att bli 
diskriminerande för medlemmar i föreningen som bor långt bort och därför av såväl tids- 
som kostnadsskäl inte kan delta. Det finns även en miljöaspekt i det hela. Är det rimligt att så 
många människor ska resa för ett kort möte som lika gärna kan hållas digitalt. Under Covid 
hölls årsstämman digitalt. Det gav större uppslutning från fler delar av Sverige, sparade 
pengar för såväl föreningen som slipper hyra lokal och för de enskilda medlemmarna som 
slipper betala resa och övernattning. Gör årsstämman digital permanent så fler kan delta! 
Ångermanlands Fjordhästförening. 
Styrelsen föreslår att avslå motionen då det inte finns något i stadgarna som motsäger att 
årsstämman kan hållas digitalt. SFF:s styrelse avser att fortsättningsvis hålla en fysisk 
årsstämma då det är ett av få tillfällen som föreningens medlemmar kan träffas och priser 
kan utdelas, men ska se över möjligheter till digital närvaro för långväga gäster. 
 
§ 214 Övriga frågor 

- Obetalda ägarbyten 
- Det finns 2 st obetalda ägarbyten, 150:- vardera, för 2023, som styrelsen beslutar att 

skriva av. 
Den äldsta är från april månad och kassören har skickat flertalet påminnelser. Den 
andra, också på 150:-, är fakturerad till ny ägare i Danmark och denne har inte 
besvarat mail.  

 
- Camilla Perhult kommer att representera SFF vid Brunte mötet den 25 februari i 

Sollentuna. 
 

- Anna Gehlin kontaktar PR-kommittén för att få en revisionsberättelse till 
årsstämman. 

 
§ 215 FHI  
Lite oklart vart mailen kommer från FHI. Vi måste kolla upp så att mailen kommer fram till 
Annika Klintberg som är vår kontakt med FHI. 
https://www.fjordhorseinternational.org/FjHI/index.php/homepage/the-board/minutes-of-
meetings/minutes-2022/345-minutes-board-meeting-10th-january-2022 
 
§ 216 Nästa möte 

- Nästa styrelsemöte är 5 mars 2024 via Teams. 
Maila till Anna Gehlin det som ni vill ta ska tas upp på detta möte nu inför 
årsstämman. 
 

§ 217 Mötet avslutas 
Vice ordförande tackade de närvarande för mötet. 
 
 
 
Gunilla Olander Anna Gehlin  Frida Matsson 
Sekreterare  vice Ordförande Justerare 

https://www.fjordhorseinternational.org/FjHI/index.php/homepage/the-board/minutes-of-meetings/minutes-2022/345-minutes-board-meeting-10th-january-2022
https://www.fjordhorseinternational.org/FjHI/index.php/homepage/the-board/minutes-of-meetings/minutes-2022/345-minutes-board-meeting-10th-january-2022


 


